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   …. Minule se náš tiskový šotek Šejtroček skutečně vyřádil – už mu nestačila 

vynechaná nebo přidaná písmenka ve slovech, překlepy, písmenkové přesmyčky, 

chybějící čárky či dvě slova napsaná dohromady apod. Rozhodl se měnit slova za 

významově odlišná. Například ve článku o Burianovi zaměnil slovo linie za nesmyslné 

slovíčko lidie, v povídání o Modré kotvě vyměnil původně psaný kempík za keřík a 

Lenčinu hudební formaci Triolla za Triolku. A dokonce se mu povedlo ve článku o 

Modrém orlu udělat z jedné věty dvě, které tak trochu pak ztrácejí smysl. 

   Snad jej letní odpočinek naladí trochu smířlivěji a jeho řádění v textech bude při 

nejmenším mírnější… 

                      Tiskovému šotkovi za uši jich pár vlepila Hanka 

 

            VZPOMÍNKA NA KAMARÁDA 
 

   Tak jsme dle přání Zbyňouše – jak jsem coby osadník naší 

osady tímto důvěrným jménem Pazoura štval – rozhodili jeho 

popel na Packardu, bohužel už kouzla zbaveného (hrůza: 

místo vzrostlých smrků tři dubové kůly atd.) Kdo chce vědět 

víc, tomu rád odpovím. Mohl bych o Pazourovi popsat 

minimálně deset stránek formátu A4. A tak jsem s dovolením 

narychlo „vysmrknul“ pár vět k tomuto trampskému obřadu 

přidal pár fotek… 

   A už kamarádi neumírejte (a když tak alespoň s odstupem 

minimálně dvou měsíců) poněvadž pořád někdo chce, abych 

k tomu něco napsal (a přitom to už můžu zabalit sám…) Tak 



samozřejmě, že mu věnuji pár vět. 

   Pro nás je to smutek, pro něj 

osvobození, poněvadž to s ním neseklo 

najednou, jak by si jistě každý z nás přál, 

ale měl delší zdravotní problémy a 

tak…Kdyby se vám zdálo, že jsem cynik, 

tak to není sen, ale pravda. Buď lidi 

obveseluji anebo je „seru,“ nic slušnějšího 

mne nenapadá. 

               P A Z O U R 

   Byl truhlář, voják, tunelář a měl 

trampský seminář, což nebyla žádná 

novota, ale škola života. Když podívám se ve svém žití 50 let dozadu, tak jsme spolu jako 

mladí zakládali osadu. Dospělí jsme tehdy byli „jak se říká“ skoro, název měli 

romantický a vznešený – EL TORO. 

Odznak padl na rukáv jak na kámen kosa, 

El Toro je sice býkem a my měli losa. 

Nám to bylo tehdy jedno, měli jsme své 

představy, vždy s kovbojskou romantikou 

vyhledávat dálavy. Pak nás trampy osud 

zahnal do všech končin světa, někteří se 

neviděli spolu dlouhá léta… 

   Svaly, ty se připevňují ke kosti vždy přes šlachy, nás přátelství 

spojovalo, měli jsme své potlachy. V Americe, v Austrálii to by byla 

chyba, nezmínit se, 

že tam Pazour byl 

jak v vodě ryba. 

Tak jak řízek poutá 

k sobě vajíčko a 

strouhanka, jezdil 

s partou hezkých 

pár let, říkali si 

Sebranka. Sebranka v tom dobrém 

smyslu, ze všech skupin zbytky, zkrátka nám, co ještě nedal nikdo na hrob kytky. 

   Teď po dalších kamarádech smrt vybrala Zbyňka… že chce ležet na Zlatém dně byla 

jeho zmínka. Stromy sice vykácely, zbyly tu jen kůly a my jdeme vykonávat Tvou 



poslední vůli. V nebi, tam už není starost jak v pozemském mlejně, drž nám místo, 

vždyť my jednou budem na tom stejně. 

   Bez kytary když odcházíš neměj v nebi auťák, andělé ti půjčí lyru 

 

                                         to s partou přeje NAFŤÁK 

 

 

 

     40. VÝROČÍ T.O. NEVADA 

 

   Je druhý červnový víkend a opět je 

hodně ohňů – nebudu raději 

jmenovat, abych na někoho 

nezapomněl. Já přijal pozvání od 

Háděte a Jahůdky na 40. Výroční 

oheň jejich T.O. Nevada. Cestu jsem 

si naplánoval tak, abych tam jel přes 

hráz Slapské přehrady a přes vyhlídku 

na Rabyni. Povedlo se a tak jsem 

pokračoval na Mořinu a na Velkou Ameriku. Po příjezdu na osadu bylo fakt 



poznat, že tu dost pršelo, ale to nic 

neměnilo na pěkném uvítání. Do 

14.00 hodin bylo hraní a povídání a 

pak začaly hry. Bojovalo se tvrdě, ale 

fair play, jen Skypy stále měnil 

trenéry. Pak už nás čekalo slavnostní 

zapálení 40. Výročního ohně a 

pohodový večer plný muziky a 

veselého vyprávění. Nevada Umííí!!! 

                                                                         Boránek 

 

 

       NAPOSLEDY PŘED LÉTEM 

 

   Červnová slezina S trampskou 

písničkou, konaná tradičně 

v českobudějovické Besedě, byla vlastně 

tou poslední před obvyklou tříměsíční 

prázdninovou pauzou. Ačkoliv se tradiční 

sestava Zlaté řeky z různých závažných 

důvodů smrskla pouze na jednoho kytaristu, 

bez muziky se nezůstalo ani tentokrát. O 

hudební nářez se postarali narychlo svolaní 

náhradníci v počtu dalších čtyř kytar a 

hlasů, skvěle podpořených báječně znějícím 

banjem. Skladba písniček byla zase trochu 

jiná než obvykle, dokonce přišly na řadu skutečně letité vykopávky, do kterých se s chutí 

přidával i celý sál. Někteří odcházeli navíc s knihou pro dlouhé letní večery a všichni pak 

s příslibem červencové návštěvy chebské Modré kotvy. Snad to vyjde… 

                                                                                                                          (hh) 



                      SETKÁNÍ POD SKALOU 
++++++++++++++++++++++++++++++ 

   11.6. 2022 vzplanul 30. Výroční oheň 

                T.O. POD SKALOU 

 

    Dokumentaci dodal kamarád Rejpal 
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                 OHEŇ  KRKAVCŮ 
 

   První červnový víkend jsem 

vyrazil na 36. Výroční oheň 

S.T.O. Krkavec – Luna. Loňský 

výročí se nemohl konat kvůlivá 

mordoru, o to víc byl tento potlach 

vynikajícím způsobem připraven a 

velice se vydařil. Konal se v lomu 

na Říčkách mezi Dolním 

Ostrovcem a Vráží a nepřetržitě se 

tu hrálo až do nedělního rána, 

takže kdo chtěl mohl si ztrhat 

hlasivky. A abych nebyl po 

víkendu moc přesezený, udělal jsem 

si ještě cca 15km procházku 

krásnou jihočeskou krajinou kolem 

říčky Lomnice až do Čimelic. 

Takže – pohodový víkend… 
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              MÍŠA TRAMP 

 

 

 

     ŽRACÁK  alias  SOMRADLO 

Žracák jest zavazadlo vnímané hlavně účelově, jakožto praktický doplněk na přepravu 

drobnějších věcí, které už jsme nenacpali k těm hlavním. Může to být KPZ, foťák, bagr, 

nůž a bebechy co nenacpete do kapes, především pak, a v prvé řadě pak potraviny, 

jakými jsou buřty, konzerva, nějaký ten lahváč a… chleba. Proto je tento pinglíček 

známý i pod jménem chlebník či brotsak a na jeho tvary, či materiál z něhož byl 

vyroben, se nikdy nijak nehledělo. 

   Zhotoven většinou býval ze lněné plachtoviny o jejíž 

nepromokavosti nemohlo být řeči. Jeho uživatelé nebývali 

nijak úzkoprsí a proto se můžeme setkávat s nejrozličnějšími 

variantami. Obvykle se jednalo o tašku s jedním popruhem 

přes rameno, kterou jste si obvykle obstarali během ZVS 

(kde byla primárně určena buď jako obal na plynovou 

masku, která se vyráběla v 60. letech) nebo později i přímo 

jako chlebník – tzv. malá polní – která měla navíc chlopeň a 

háčky pro uchycení na opasek a uvnitř dělící přepážku. Na tu se dal připnout i ešus. 

     Somradlo mívalo ty nejrůznější  majitele.  Od trampů a táborníků  až po vyznavače 



punkové, rockové či metalové hudby, kteří je ale spíše 

povýšili na módní doplněk. Bylo tudíž snadné odlišit 

obyčejné žebradlo, ponejvíce nazelenalé barvy, od toho 

punkového, jež bylo plné nášivek kapel a nápisů fixem, 

či různými výšivkami napodobujícími dobu hippies. A 

protože se jednalo o záležitost revoltující komunity, je 

dost dobře možné je v této podobě zahlédnout i dnes. 

Inu, móda se vrací. 

   Jak už ale bylo řečeno, trampové dávali přednost původní vojenské barvě i 

s originálními zapínacími dřevěnými olivkami. Toto trampské zavazadlo se nosilo 

ponejvíce na levém rameni nebo se prostě přehodilo přes US, zejména tehdy, když mělo 

zakrýt její ne zrovna dokonalé zabalení. Co si budeme povídat? Uzda, neboli US torna, 

to už je zavazadlo pro ostřílené poutníky, pobaveně se usmívající na zelenáčská balení 

tipu „mrtvé dítě, na cikána, na měkoně“ apod. Stejně jako ona, tak i žracáky dodnes 

udávají trend a jsou jedním z typických a nepopíratelným symbolů trampingu, majíce 

v něm své nezastupitelné místo. 

                                                                               Jožin 

 

 

               SETKÁNÍ NA HRÁDKU 
  Hrádek, místně tedy konkrétněji 

Helfenburk nedaleko Úštěka, je 

jedním ze skupiny skalních hradů 

postavených na pískovcových blocích 

v oblasti známé mezi tuláky jako Roverky. Má 

za sebou bohatou historii a tak vlastně není 

divu, že toto tajemné a romantické místo, 

obklopené lesy, přitahovalo jako magnet i 

trampy, především pak ze severních 

Čech. Jen tak namátkou mohu 

jmenovat např. T.O. Sovy z Roudnice 

nad Labem. Mělnickou T.O. Zlatý 

tomahavk, ale hlavně a především 

osadníky z Ranche 7D, kteří se do jeho 

análů zapsali nesmazatelným písmem. 

Pod vedením v r. 1983 zesnulého 

Františka Fišera – Rančera (a ač se názory na jeho osobu mohou u pamětníků různit), 



nelze mu upřít to, že právě on byl hlavním 

a naprosto zásadním jedincem a vlastně i 

duší toho, že se trampové z Roverek, ale 

vlastně nejen z nich (údajně již v r. 1967) 

pustili za odborného muzejního dohledu 

do rekonstrukce celé zříceniny a odvedli 

tu obrovský kus práce. Začali renovací 

hradní věže, postupně vykáceli zarostlé 

nádvoří, začali čistit sklep a opravovat zdi a 

nakonec přibyl i malý dřevěný sroubek. 

Různé osady se zde dobrovolně v týdenních 

turnusech střídaly v držení služby a při 

práci zároveň dohlížely na celkový 

pořádek. V normalizačních dobách 70. Let 

nakonec vše údajně převzal SSM a po 

Rančerově odchodu prakticky ustala i 

trampská snaha o udržení historické 

památky. To ovšem neznamená, že by hrad 

jako v pohádce o Šípkové Růžence opět 

upadl do stoletého spánku. Oblíbili si jej 

třeba filmaři a ten, kdo bádá v bohaté historii českého trampingu, ví i o snaze Kapitána 

Kida o natočení amatérského historického 

filmu. A ani trampové na něj nezapomněli. 

Hojně se sem jezdí dodnes, vzpomíná se, 

hraje a zpívá… no prostě to tu pořád žije. 

A vždy jednou za rok je tu v režii 

kamarádky Tygřice z SVS Domažlice 

pořádáno setkání kamarádů z oněch 

slavných let 1967 – 72. Takže až se zase 



budete toulat Roverkami, nezapomeňte navštívit hrad nabitý trampskou historií tak 

silnou, že by se dala pytlovat a který – ač ne po historicky dlouhou dobu – měl svým 

způsobem v držení i trampský národ. 

   Z posledního takového setkání poslal fotky kamarád BORÁNEK. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         GENERÁLOVÉ V ŠEDÉ 

   Ve stínu slavných a úspěšných generálů vždy stojí i ti méně zdatní, méně nadaní i ti 

přímo neúspěšní, ale rovněž ti, kteří nejsou z toho či onoho důvodu natolik známí. 

Historie k nim někdy bývá příliš krutá, ale musíme si uvědomit, že jejich rozhodnutí, ať 

už byla jakákoliv, stály životy stovek, by tisícovek jejich podřízených. Známý aforismus 

říká, že po bitvě je každý generálem. Vzhledem k tomu, že pořekadlo platí nejen 

v přeneseném slova smyslu, dodnes trvají diskuze o tom, co měl který velitel udělat jinak 

a lépe. Do sporů zasahuje kde kdo… 

ostatně internet je plný žebříčků 

úspěšnosti jednotlivých velitelů všech 

historických dob – ovšem před samotným 

hodnocením je také třeba zohlednit 

některé faktory, ovlivňující jejich práci. 

Tak především… 

   Každý z nich mohl hrát jenom 

s kartami, které měl v ruce a jednotlivé 

armády se odlišovaly vybavením, 

výcvikem i morálkou. Zejména ta jižanská se zprvu těšila skvělé morálce a o úspěchu 

svých zbraní nijak nepochybovala. Teprve později problémy s morálkou nastaly, 

množily se dezerce a v posledních měsících konfliktu se konfederační armáda v podstatě 

rozpadla. 

   Zpočátku se to tak ale vůbec nejevilo. Rebelové se mohli pochlubit lepšími výsledky a 

často i za cenu menších ztrát. Ty si ovšem jejich protivník mohl dovolit. Bylo tedy třeba 

vyvážit to osobami na velících postech. A právě takovým, třebaže ne tolik známým byl 

generál 

                                      DANIEL HARVEY HILL 
   Chlapec, ze kterého se měl jednou stát jeden z jižanských generálů, se narodil 21.7. 

1821 v Hills Iron Works (okres York Jižní Karolína) Solomonu a Nancy Hillovým. Po 



absolvování všeobecné školní docházky byl v r. 1838 přijat na vojenskou akademii ve 

West Pointu, kde po čtyřech letech celkem úspěšně gradoval jako osmadvacátý z 56 

žáků třídy – jak se říká, zlatá střední cesta. Za zmínku by snad stálo i to, že jeho 

spolužáky byli i budoucí důstojníci, s nimiž se za pár 

let setkával na obou stranách bojišť občanské války – 

James Longstreet, William Rosencrans, John Pope, 

George Sykes…. Po skončení studia se z Hilla stal 

dělostřelec u 1. pluku US artilerie. Samozřejmě, jako 

mnohému v té době, se ani jemu nevyhnul oheň 

mexické války. Ve sboru generála Winfielda Scotta byl 

zanedlouho povýšen na kapitána, zejména pak za své výkony v bitvách u Contreras, 

Churubusca a Chapultepecu. Už tehdy si 

svými činy získal skvělou pověst. 

   V r. 1849 se Hill rozhodl opustit aktivní 

službu, opustil 4. dělostřelecký pluk a 

přijal učitelské místo na Washingtonově 

univerzitě v Lexingtonu ve Virginii. 

Netrvalo dlouho a velmi se spřátelil 

s Thomasem J. Jacksonem, který zastával 

obdobné profesorské místo ve Virginském 

vojenském institutu. Za katedrou 

vystupoval Hill aktivně celé příští desetiletí, učil rovněž na Davidson College, než dostal 

jmenování do Severní Karolíny. Není vlastně ani čemu se moc divit. Hill byl velmi 

vzdělaný v matematice a na jihu byl dobře znám i pro své práce v tomto oboru. Bohužel, 

v té době u přátelské vztahy s Jacksonem 

(kvůli jeho svatbě) značně ochladly… 

   Na počátku občanské války – v dubnu 

1861 – obdržel Hill začátkem května 

velení 1. Pěšího pluku Severní Karolíny. 

Se svými muži pak sehrál klíčovou rol při 

porážce svazu gmjr Benjamina Bolera 

10.6.61 u Big Bethelu. Pásmo jím 

vybudované obrany u kostela Little 

Bethel nedokázali unionisté prorazit. To 

už byl plukovníkem ve sboru brigádního 

generála Ebenezera Pierce a netrvalo 

dlouho a sám se stal brigádním 

generálem. V následujících měsících, až do jara 1862, operoval na různých místech 

Virgínie a Severní Karolíny. Když byl povýšen na gmjr, převzal 26.3. 1862 další velení 

divize ve virginské armádě Josefa E. Johnstona. Když gmjr George McClellan začal 

s armádou Potomacu v dubnu postupovat na jih. Hillovi muži se zúčastnili bojů proti 

postupu federálů při obléhání Yorktownu. 

   Po nástupu generála Leeho na post vrchního velitele armády severní Virginie (v 

pozdním květnu) hrála Hillova divize koncem června a začátkem července ústřední roli 



v bitvě u „Sedmi borovic“ a účastnila se rovněž bitev u Beavern Dam Creeku, Gaines 

Millu a Malvin Hillu. Když pak ale Lee dál rozvíjel své tažení obdržel Hill se svou divizí 

rozkazy zůstat ke krytí Richmondu. V té době byl rovněž u řeky James ve Virginii 

pověřen jednáním o vzájemné výměně válečných zajatců. Jeho protějškem ve 

vyjednávání se mu stal mjr John A. Dix. Dohoda, poté nazývaná Dix – Hill Carter byla 

skutečně podepsána 22.8. 1862. Po Leeově návratu z druhé vítězné bitvy u Manasassu se 

Hill s armádou přesunul ze severu od 

Potomacu do Marylandu, kde operoval 

celkem samostatně a svými manévry 

tvořil jakési týlové krytí hlavní armády. 

14. září pak jeho muži svými manévry 

úspěšně podpořili ohroženého Turnera a 

Foxe vykrytím mezery v jejich liniích a 

stejně úspěšní byli při hájení průsmyků 

vedoucích u South Hillu do Marylandu. 

O tři dny později Hill opět úspěšně 

zabodoval ve snad nejkrvavější bitvě občanské války, totiž u Antietamu. V tomto 

legendárním intenzivním boji (následné fotografie padlých pak šokovaly tím víc, že nic 

podobného ještě nikdo nikdy neviděl) bojoval v „potopené cestě.“ Po bitvě, která 

skončila v podstatě nerozhodně a kterou přesto Lincoln prohlásil za vítězství Unie, se 

Jižané, včetně Hillovy divize, začleněné do 2. armádního sboru generála Jacksona, stáhli 

zpět na jih. U Fredericksburgu pak 13.12. jeho muži 

nehráli významnější roli… 

   V dubnu 1863 opustil Hill Leevy voje a dal se do 

služeb Severní Karolíny. Snad proto jej Lee po 

Jacksonově smrti nejmenoval na jeho místo, což Hilla 

nesmírně hnětlo. Místo toho (po odražení útoku na 

Richmond) obdržel příkazy připojit se k armádě 

Braxtona Bragga v Teennesse a aby mu tu trpkou 

zprávu alespoň trochu osladili, obdržel k tomu dočasnou hodnost generálporučíka a 

zároveň dostal vlastní sbor, skládající se z divizí gmjr Patricka Cleburna a Johna C. 

Breckenridgeho. Tyto své vojáky účinně nasadil v zářijové bitvě u Chickamaugy, 

bohužel však v návaznosti na tento triumf se Hill a několik dalších důstojníků otevřeně 

vyjadřovalo o neschopnosti, kvůli níž 

Bragg nevybojoval rozhodné vítězství. 

Tuto roztržku nakonec musel při své 

návštěvě u armády řešit sám jižanský 

president Jefferson Davies – a protože byl 

Bragg jeho dlouholetý přítel, přiklonil se 

nakonec k jeho názoru. Dalším následkem 

pak bylo to, že při pozdější reorganizaci 

armády Tennesse byl Hill záměrně 

ponechán bez dalších rozkazů. A jakoby 

ani to nestačilo, Davies ani nepotvrdil jeho povýšení na generálporučíka. 



   Po tomto „pádu“ už Hill sloužil jen jako dobrovolník v Severní Karolíně a Jižní 

Virginii a to až do r. 1864. V lednu 1865 převzal velení v Georgii, protože všek měl málo 

zdrojů začal se přesouvat na sever, což ovšem v posledních týdnech války vedlo 

k rozdělení už tak slabé Johnstoneovy armády Koncem března se ještě Hillovi vojáci 

stačili zúčastnit bitvy proti Shermanovi a Slocumovi u Bentonville, ale nakonec se i oni 

se zbytkem armády vzdali 26.4. 1865 na 

Bennte Place. 

   Po válce se Hill vrátil ke svému 

učitelskému povolání a v r. 1877 se stal 

prezidentem Univerzity of Arkansas, 

kterou efektivně spravoval. Vyučoval 

rovněž filosofii a politickou ekonomii, ale 

v r. 1884 už musel kvůli zdravotním 

problémům rezignovat. Usadil se 

v Georgii, kde o řrok později přece jen 

ještě přijal předsednictví tamní 

zemědělské a mechanické vysoké školy. 

Zemřel v Charlotte 23.9. 1889 a je pohřben na hřbitově Davidson College. 

 

                                                                                                      Jožin 

 

 

    TRAMPULATA, HEJBEJTE SE…! 

 

   Tak den pro naše nejmenší 

kamarády je za námi. Sluníčko nám 

přálo a celý den se nám snažilo, i přes 

vzrostlé smrky, dostat na kůži. Malše si 

neúnavně zpívala svou píseň a jen při 

pohledu na ní se člověk alespoň tak 

trochu vzpružil. A děti? Děti mezi 

soutěžemi sundávaly trika a skoro nahaté se pouštěly do její chladivé náruče. 



Navečer vzplál oheň a nastalo 

rozdávání zasloužených diplomů, 

placek a všelijakých dobrot, které jste 

mimo jiné vy dospělci také dovezli. 

Díky za to. Do noci pak zněly celou 

Jižní řekou hlasy kytar a moc 

známých písniček co jsme všichni 

zpívali. Děkujeme kamarádi, že jste si 

udělali čas a přijeli k nám s vašimi 

dětmi a společně jsme strávili fajn 

víkend.  Jana – Jižní řeka 

 



SLUNOVRAT NA CHVOJNICI 
 

   Ani v měsíci růží neopadá příval zvadel 

na krásné akce. I na třetí víkend jsem si 

tedy vybral cíl a zamířil k soutoku řek 

Oslavy a Chvojnice. Už na Kantýně pod 

Senorady se potkávám s kamarády 

z havířovské T.O. Rovers. Beru to kolem 

 

Senoradského mlýna a v pařáku letního 

počasí stoupám ke zřícenině na Kraví 

hoře. Laskavý stín mi ulehčuje cestu 

údolím tajemné Chvojnice. Několikrát 

brodím a křížím tok, jinak to tady ani 

nejde. Potkávám na štrece skupinky 

kamarádů. Tam, někde v teritoriu pod 

Kozími hřbety, je skrytý camp brněnské 

osady Moisidis a já rád přijal pozvání na 

setkání na osadě u příležitosti oslavy jejich 



26. výročí. Přes břeh se přelévají vůně 

kotlíkových obědů… jsem na fleku. 

Odpolední soutěže začínají brzy. Velká 

myší hlava z totemu zhlíží a kontroluje jak 

děti i ti starší bojují, taktizují a veselí se až 

do pozdních večerních hodin. I slavnostní 

oheň byl příjemný, muzikální a veselý. Noc 

odkryla naše sny, ptáci začali s prvními 

tóny, cáry mlhy hledají cestu údolím, ale u 

ohně se stále ještě hraje… U buřťáku voní 

káva, pečící se slanina, vypráví se vtipy… 

Je krásné ráno a slunko deroucí se bučinou 

slibuje další horký letní den. Po dech 

beroucím výstupu z kaňonu řeky následuje 

dech beroucí pohled z vyhlídky Panorama. 

Jak může mít pár slov dva různé významy. 

Vyprahlou cestou mladým bukovým lesem 

pak šlapu k hradnímu torzu na Levnově a 

pak strmě dolů k Oslavce. Na Kantýně siá 

dopřeji luxusní polední polévku a svým 

Ahoj se loučím nezbývajícími kamarády. 

Byl to okruh plný krásné přírody, starých písniček a skvělých kamarádů…. 

 

                                                        Míša Tramp 

 

 



 

            JE TU ČAS VEJŠLAPŮ 

      Kamarádi, tak už je to tu. Už zas slyšíme pražce jak si duní své písně dálek a všude 

oznamují tu velkou novinu, že je tu léto a s ním nejvyšší čas na toulání a tramping. Tak 

rychle ven, nasednout do vlaku a s báglem vypadnout někam jen tak a přitom se kochat 

krásou a svobodou. Hurá, tady jsem. Bosýma nohama stírat rosu na kolejích, v trávě si 

pak ulehnout a slyšet jen tiché praskání ohně pod večerní oblohou. Pozorovat hvězdy a 

budit se zpěvem ptáků. Projít se stezkami našeho mládí a zas a zas poznávat pravou 

cenu přátelství a krás zalomení palců na 

cestách s kamarády. Jeden musí být tak 

trochu snílek, pokud tomuhle všemu ještě 

dnes věří a v hrudi mu musí bít srdce 

romantika a tuláka… jinak by jeho život 

už nemohl stát za nic. Prostě, kdo jednou 

zkusil spát pod širákem a poznal sílu 

trampingu, ten už nemůže být jako jiní a 

pokud tvrdí že jo – nevěřte mu, lže sám 

sobě. Je to prostě droga, droga kterou 

musíte brát už po celý zbytek života a 

možná ani po smrti nemáte svůj klid. Máme erb toulavého rodu a na cestě životem 

klopýtáme mezi dvěma světy Světem krásy, svobody a toulání – no a pak se znovu 

vracíme, jako ty můry, do světa temnoty a mamonu všedního dne. Pořád a pořád se píše 

a mluví něco o tom, že tramping a trampové nějak mizí z tohoto světa. Já ale vím, že to 

v podstatě není možné. Mizí pouze mnohé mylné představy o nás a o podobě trampingu 

jako takového. Ruku na srdce, tohle se přece říká už po celé generace trampů a pořád je 

tu zas a zas nový potěr a dorost, akorát že se nějak liší od původních představ a vzorů. 

Ale věřte mi, to je jen dobře. I já jsem to zažil a stále prožívám. Srovnáváme něco 

nesrovnatelného a věříme svým představám. Proto nechme toho prázdného tlachání a 

vraťme se k samé podstatě toulání a trampingu… 

   No, ještě to stihnete. Koukněte se ven a poslouchejte – už slyšíte ten svůj vlak co vám 

houká, les co vábí a řeku, která čaruje. Tak na co ještě furt vejráš, Kamaráde, tak už 

moc neváhej a upaluj za tím! 

                                                                 SGT MAMUT / VŠUDYBÝLEK 

 

 

                    VANDRÁK Z ČESKÉ KANADY 
              JIŘÍ BOB KNĚŽÍČEK | VANDRÁK Z ČESKÉ KANADY (clip-share.net) 

                                          ČESKÁ KANADA VYPRAVUJE 
                    Česká Kanada vypravuje - Czech Canada Narrates - YouTube 

https://clip-share.net/video/eLpsY6iy1as/ji%C5%99%C3%AD-bob-kn%C4%9B%C5%BE%C3%AD%C4%8Dek-vandr%C3%A1k-z-%C4%8Desk%C3%A9-kanady.html
https://www.youtube.com/watch?v=GJ3OQoAIa10


   MAO – POSLEDNÍ AHOJ 
 

   Smuteční rozlučkový oheň za svého 

kamaráda Maa – Jirku Kříže zapálili na 

Zlaté lebce jeho spoluosadníci z T.O. Sosna 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++++ 
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   STARÁ, REZEM ZASVINĚNÁ… 
    

   „Jsem stará, rezem zasviněná kotva…“ bylo to patetické a možná trošinku směšné, 

jakou vervu a citový prožitek vkládaly ty mladičké hlasy do slov písničky, kterou si 

jejich nositelé vybrali za svou osadní hymnu. Vůbec jim nedocházel paradox, který 

vytvářelo jejich nezralých zelených šestnáct a písničková zpověď světem protřelého 

člověka bilancujícího na sklonku života. Okouzleně hleděli do plamenů a v duchu 

spřádali vize svých snů do kotevních lan budoucnosti. Každý z nich věřil na něco 

velkého. Na kariéru, objevitelské cesty, slávu, lásku… 

   Vlastně – na lásku věřili všichni. Na velkou, 

jedinečnou, neopakovatelnou a nikdy nikým předtím 

nepoznanou lásku, která na ně někde zcela určitě čeká. 

S hlavami mírně zvrácenými k hvězdnatému nebi si pod 

přivřenými víčky tkali každý ten svůj tajný sen o velké 

lásce. A dovedli o tom mluvit celé dlouhé hodiny. Ani na 

chvilku žádný z nich nepochyboval o tom, že ji potkají – 

možná zítra, možná za deset let…. 

   Kiwi, Winie, Meky, Mony, Lody, Berry, Cilka, Runa – 

všem jim tehdy ležel svět u nohou a oni byli přesvědčeni, 

že právě pro ně je v něm připravená ta nejkrásnější a 

nejčistší láska a mimořádný cíl. Nepřemýšleli o cestách, 

které k cíli vedou, nepřemýšleli ani o cílech samotných, snili prostě o něčem velkém, 

úžasném, vzdáleném… 

                                                                 -o-o-o- 

   „Jsem stará, rezem zasviněná kotva…“ nakřáplé a mírně ochraptělé hlasy ladily 

s obsahem staré písničky, která pro ně kdysi znamenala víc než společné generační 

pouto. Ve snopku jisker letících k nebi si jejich oči promítaly těch pět desetiletí, která 

jim život připsal do deníku. Uteklo to, ach, jak strašně to uteklo… 

   Cesta Monyho, na kterou vykročil krátce po maturitě, navždycky skončila u ostnatých 

drátů, kde si bdělý pohraničník pohotovým výstřelem vysloužil týdenní opušťák. Na 

svou velkou lásku už nedosáhl. Lody sice do toho vysněného svobodného světa dorazil 

díky přízni osudu a srpnovému zájezdu do Jugoslávie, ale semlely ho jiné mlýny, stejně 

kruté a nespravedlivé. Teď tu seděl s pokroucenýma nohama na invalidním vozíku a 

přemýšlel o tom, kde tu svou velkou lásku v průběhu let minul. Švihácký Meky se sice 

mohl pochlubit prosperujícím podnikem, luxusní vilou, nákladným autem a krásnou 

mladou ženou, ale stejně nikdy nedokázal zapomenout na plavovlasou Cilku, jejíž drsné 

prstíky ho hladívaly po tváři a jejíž vlasy voněly kouřem. Úspěšný byl i Berry – jeho 

grafiky plnily knížky, výstavní sály i novinové stránky, ale svou samotu zaplnit 

nedokázal. Stejně jako Winie, který hledal svou lásku v plných sklenkách a promarnil 

svůj talent, kytaru a nakonec i důstojnost. Nebo Runa, která měnila manžely skoro 

stejně rychle jako barvu vlasů a plastické chirurgy. Ani Kiwi, kterému přibylo na kontě 



víc kil než let, asi tu svou velkou spalující lásku taky nepotkal, i když jeho žena dokáže 

svíčkovou jako málokdo. A Cilka? 

   Všichni, jako by se jejich úvahy ubíraly stejným směrem, se téměř naráz otočili 

k Cilčině místu. Ve starých džínách a khaki triku vypadala skoro stejně jako tenkrát 

před půlkou století. Milosrdné stíny smazaly vrásky a stopy roků, vypadala šťastně a 

usmířeně a vlasy jí stále ještě voněly kouřem. Ona svou velkou lásku našla – pomáhala jí 

přežít v těžkých časech, byla jí zdí k opření, jízdenkou do romantiky a dveřmi do 

svobody, jistotou trampských návratů…. 

                                                                           Hanka Hosnedlová 

 

 

 NEVĚŘŽÍM TI MŮJ PANE, ODPUSŤ MI MÉ ROUHÁNÍ, 

         ŽE NA NEBESÍCH OHNĚ NEZAPLANOU 

                        JAK U NÁS V LESÍCH 
 

Kamarádi, máme pro vás opět jednou smutné zprávy. Na velký 

vandr se k nebeskému ohni ve svých 80 letech 1.7. 2022 odebral 

           VÁCLAV TRYML – ŠÁNA 

Smrt bohužel neobelstíte a tak nám 

nezbývá než zapálit svíce a zažehnout 

pochodně na jeho poslední cestu… a 

vzpomínat. A i když po líci skane slza, 

vzpomínat s úsměvem a děkovat za 

každou chvíli, kterou nám věnoval. 

Věřme, že se na nás ze shora dívá a 

posílá nám vzkaz: 

„Přestaňte sakra fňukat a žijte naplno, 

jako jsem žil já. Dejte si pár žejdlíků na nesmutněte! Vyražte 

na štreku a až se tu jednou všichni sejdeme, no… no to pak 

bude rodeo!“ 

++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++++ 

 

Do zeleného nebe odnesli před ním 22.6. 2022 andělé 

i čistou duši 

                     BEDŘIŠKY TATEROVÉ 

z rodiny neodmyslitelně patřící ke známé trampské 

hospůdce s dlouholetou tradicí – U TATERŮ 

v Třebenicích na Velké řece. Vzpomeňme i na ni… 



                                   koláž  Přema Šimek – Šnek 

 

    JEZEVČÍ RUBÍNOVÁ SVATBA 

 

+++++++++++++++++++++++++++++++++++++ 

 

 



++++++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++++ 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++++ 

++++++++++++++++++++++++++++++++ 

 

 

 

 

 



 

PORTA KOŠATÍ A ROSTE DO  

                KRÁSY 

   Je to neuvěřitelné, ale letošní ročník Porty, který vrcholil jako obvykle červencovým 

finálovým děním v Řevnicích, nese v záhlaví již číslo 56. Nesporně je to nejstarší 

neprofesionální hudební festival v republice. A tenhle primát si drží navzdory všem 

možným překážkám, ať už se jednalo o zákazy a cenzury v předchozím režimu nebo 

likvidační covidová opatření v době nedávno minulé. 

   Porta je brána pro muziku, ať už z jakéhokoliv hudebního šuplíčku, její žánrové 

nůžky se zákonitě rozvírají stále víc doširoka a přibývá i různě kombinovaných označení 

produkovaných stylů. Patří to k době a ani Porta, byť je na své trampské a countryové 

kořeny patřičně hrdá, není žádná zkamenělina, a tudíž i ona reaguje na současné trendy, 

v nichž si ale stále drží určité prvenství folk a jeho různé podoby. Škoda jen, že 

trampská písnička na finálovém pódiu téměř vymizela. Nicméně i skladba publika 

odpovídá žánrové a stylové pestrosti programové nabídky. Od věrných pamětníků 

prvních portovních krůčků přes tolerantní střední generaci, až po mladé, stylově 

formované revoltám či dokonce 

posluchačský potěr. 

   Na páteční večerní koncert jsem se 

ubírala s jistými obavami vyvolanými 

deštivou předpovědí počasí. Nezdálo se 

ale, že by tato skutečnost příliš 

návštěvníků odradila a při zahajovacím 

vystoupení pardubické Marien bylo 

hlediště skoro plné. Jako obvykle všemi 

třemi dny provázel programem ostřílený 

a informacemi doslova nabitý Zdeněk 

Schwager, kterého střídal Petr Bohuslav. Ve finálové porotě zasedly letos hned dvě ženy 

– vedle trvalky Marcely Voborské to byla i Lenka Slabá, dále pak Aleš Hrbek, Pavel 

Rada a Jirka Mach. Zato v semifinálové porotě byly ženy naopak v převaze – vedle 

Stáni Plivové také Ivana Rychlá a Jana Věnečková, dále pak Petr Balík Vohnout a 

Tomáš Berka. Letošní porci soutěžících představovalo šestnáct kapel a formací, které 

postoupily z celkem 230 soutěžních těles v oblastních kolech. Podle slov Aničky Roytové, 

předsedkyně Sdružení Porta, byl letos o Portu mimořádný zájem, což je na jedné straně 

příjemné zjištění, na druhé straně daleko větší zátěž pro organizátory. Porta se totiž 

v průběhu roků stala takovou vlídnou trampolínou pro start na muzikantské scéně, 

možnosti, jak se dostat nejen do povědomí lidí, ale i příležitosti oslovit a zaujmout 

organizátory dalších festivalů a hudebních přehlídek, kteří sem přicházejí mimo jiné i 

jako lovci talentů pro své veřejné projekty. A ani v tomto roce nechybělo živé vysílání 

z Porty, natáčení jednotlivých vystoupení apod. 



 Mé obavy z deště se naplnily hned při 

vystoupení prvního bloku soutěžících. 

Zdálo se, že zpočátku mírné krápání 

publikum ustojí, ale při stále sílící 

intenzitě deště se víc a víc lidí uchylova 

pod různé přístřešky a stříšky. V hledišti 

zůstala zhruba půlstovka 

opláštěnkovaných a odeštníkovaných 

vytrvalců. Ale většina vydržela i přes půl 

druhé hodiny trvající spršku, která naplnila uličky mezi lavicemi kalužemi, a po 

skončení deštivého představení se zase stěhovali do hlediště s mokrými lavicemi. 

   Že jde provozovat kapelu, i když je každý z jiného města, dokázalo sdružení 

Meziměsto, které mne zaujalo svým svěžím rytmem a bezprostředností. Originalitou 

pak zaujal Aleš Pokorný s hosty, jejichž 

optimismus nedokázal porazit ani sílící 

déšť. Michala Williho Sedláčka jsem už 

znala z jihočeského kola, odkud, ač 

Plzeňák, postoupil do finále. A i ve zdejším 

publiku měl řadu příznivců. Úplným 

zjevením pak pro mne bylo uskupení 

VeHiBa, zejména pak jejich mladičká 

zpěvačka Veronika Bartošová, která 

vzhledem připomínala spíš malého 

rošťáka, ale hlasem jedinečnou, neskutečnou veličinu. Teď předběhnu čas a dodám, že 

zatím žádná kapela si nevysloužila na Portě dokonce dvojnásobný standing ovation, jak 

se stalo VeHiBě při nedělním přebírání cen a vystoupení vítězů. Jan Řepka v pozici 

hosta zase dokázal zmoklé publikum zapojit do zpěvu známé písničky na text K.H. 

Borovského. A dokonce se při stmívání objevily na obloze i nádherné romantické 

červánky – i když asi ne díky muzice, i když 

kdo ví… 

   Druhou soutěžní várku odstartoval svižný 

Faux pase fonet z Dobřan, který nebyl na 

Portě poprvé, stejně jako někteří další ze 

soutěžních týmů. Následující Magda 

Malaníková a Kochta z Uherského Hradiště 

představili v textech i své cizojazyčné 

schopnosti. Početná kuřimská kapela 

Zkusmeto prošla už Dětskou Portou a byla zřejmě nejmladší formací mezi soutěžícími. 

Zato premiéru měla pražsko – brněnská sestava Ponorka v zajímavých krojích 

s jakýmsi speciálním etno-repertoárem. Oficiální program uzavírali staří a stále dobří 

Nezmaři z Českých Budějovic. Ale ani po jejich koncertě večer nekončil, naopak 

pokračoval neformálním strhujícím sessionem do ranních hodin. 

                                                            -o-o-o- 

 



   Sobota už nabídla slunečnou tvář a až 

do odpoledních hodin přehlídku recitálů 

z řad těch, kteří zkoušeli své štěstí na 

portovním pódiu jak v pátek, tak 

v sobotu. Soutěžní odpoledne zahájil 

Hřích s domicilem Vysočina. Následující 

vystoupení písničkářky a skladatelky 

Jany Rychterové s doprovodem, 

houslemi a klávesami vystřídali 

kamarádi (to „a“ před slovem je v názvu úmyslně) s mladičkým bubeníkem školního 

věku a příjemně džezovým nádechem. Navíc jsou sami pořadateli asi tří festivalů 

v místech bydliště. Soutěžící čtveřici uzavíral Ostravák René Matlášek, někdejší laureát 

Dětské Porty, doprovázený Víťou Štanglem. Jeho jednoduché, ale vtipně vygradované 

texty spolehlivě dostaly dobře naladěné publikum. Mezeru 

pro hosta tentokrát vyplnila čtrnáctiletá Lucie Dolejšová, 

která postoupila přímo z Dětské Porty a kterou chvilku 

v písničkách různého žánru doprovázela kamarádka 

Pavlína Valentová na dudy Její čistý jasný zvonivý hlásek 

byl skutečně unikum – snad jí vydrží i přes období 

dospívání. Čím mne ale uzemnila, bylo Hejno vran, hrané 

na housle a ve zcela jiné formě, než jsme zvyklí.Tak mne 

napadlo, jak by se asi usmíval Wabi Ryvola tam nahoře. 

   Monika Sonk, které hudba zasahuje i do zaměstnání, 

doprovázená skvělým tandemem - Tadeášem Messanym a 

Janem Podzimkem – se pochlubila kromě jiného 

portugalskou písničkou. Není úplnou výjimkou, že kapely postupující ze semifinálové 

scény si nakonec odnášejí portovní vavříny. Tentokrát semifinále katapultovalo do 

finálového kola Alenu Alischi Střelečkovou z jihu Čech a jindřichohradecký X-tet, který 

v poslední době ke svým jedinečným vokálům, kdy patnáct let vystupoval bez nástrojů, 

přidal i dvě kytary a basu. Následující Irish Dew asi netřeba představovat, jejich 

zaměření je jasné už z názvu. Střídaly je veselé a žánrově těžko zařaditelné Ponožky 

pana Semtamťuka, poté hudební 

bonbonek Malina Brothers, často 

uprostřed skladeb odměňovaný 

spontánním potleskem. A dokonce jsme se 

dočkali i trampské písničky. Petr Kocman 

nebyl sice na Portě hostem poprvé, ale 

poprvé zde vystoupil s Petrou Černockou. 

A Michal Horák (doprovázený 

kamarádem) sbírá ocenění jak houby po 

dešti – byl kromě jiného Objevem roku ve 

Zlatém slavíku a dokonce nominován na 

Cenu Anděl. Sobotní večer završil Tomáš Linka s Přímou linkou a svou nezbytnou 

foukací harmonikou. Skutečnou tečkou však byl stejně jako v pátek živelný jam session. 



      Nedělní dopoledne pak vyplnily recitály soutěžních formací a Loes and Acoustic 

Engineers, loňský vítěz tehdy vystupující pod poněkud jiným názvem. A po jedné hodině 

přišla chvíle, na kterou už všichni netrpělivě čekali. Předávání cen! První stupínek bez 

výhrad obsadila VeHiBa, která získala i cenu za autorskou písničku, druhé místo Jana 

Rychterová a třetí Zkusmeto. Cenu poroty – speciální ocenění za instrumentálný výkon 

rytmické sekce Moniky Sonk. Zmiňovaných cen byla ještě další řada, jednou z nich 

rovněž Cena Obce spisovatelů za nejlepší písničkový text, kterou si v podobě 

keramického poháru z dílny jihočeského výtvarníka Jana Štarka odnesl Ondřej 

Podeszwa z kapely Meziměsto. Doslova k slzám pak dohnalo předávání Zlaté Porty za 

zásluhy, které dvojici oceněných dam - Aničku Roytovou a Marušku Navrátilovou – 

opravdu a nepředstíraně zaskočilo. Ale nesporné je, že si tohle ocenění plně zasloužily. 

   Po přestávce rozpumpovali publikum Jelen s Terezou Balonovou, které pak v závěru 

vystřídal Vojta Nedvěd s jeho Tiebreakem. Tak skončil 56. Ročník Porty, která podle 

letošního průběhu nejenže nabrala druhý dech, ale stále víc a víc košatí – a to je moc 

dobře… 

             Pro MO a Jižana napsala Hanka Hosnedlová / foto Porta Řevnice 

 

 

 

               OHNIVÉ  LÉTO  1862 
   Vydejme se spolu opět do časů zahalených dýmem ze spáleného střelného prachu a po 

pár měsících si opět připomeňme líté boje mezi šedými a modrými vojáky, probíhajícími 

za letních kampaní americké občanské války v r. 1862, protože válka severu proti jihu 

je pochopitelně i jedním ze stěžejních témat 

našeho občasníku, nesoucího svůj hrdý název 

Jižan. Čas letí jako splašený a kalendář nám 

ukazuje, že je to právě 160 pěkně kulatých let, 

kdy se rozhodovalo zda válku vyhrají vojáci 

severní Unie nebo síly Konfederace, 

snažící se o odtržení. Zda to bylo 

správně nebo špatně záleží samozřejmě 

na osobním postoji každého z vás i na 

úhlu pohledu, s nímž na celou věc 

nazíráte. Mohlo by se zdát, že boj 

Jižanů byl předem ztracenou věcí a o 

vítězství Severu bylo už předem 

rozhodnuto. Měl přece nadbytek lidské síly a drtivou převahu mělo i jeho průmyslové 

zázemí. Ale ač je to možná nepravděpodobné, Jih vůbec netahal jen za slabší konec 



provazu – to by válka netrvala tak dlouho a nestála tolik životů. Faktem ale je, že Jih 

šance na vítězství měl… a to hlavně v prvních fázích bojů. V jeho prospěch hrál lepší 

důstojnický sbor, skvělá kavalérie a především výtečná morálka. Svou roli jistě sehrálo i 

členité pobřeží s množstvím přístavů, které prakticky nešly všechny zablokovat. 

Abychom lépe pochopili proč a jak se co stalo či nestalo, zkusme se teď vrátit v čase do 

onoho léta 1862 a připomeňme si některé zlomové momenty… 

                                                                    -o-o-o- 

8.SRPNA 1862… byla posádka jižanské obrněné lodi CSS Arkansas nucena potopit svou 

vlastní loď. Arkansas byla pancéřovou kasematovou lodí, která bohužel za těch pár 

měsíců svého nasazení nestačila předvést co jejích 10 děl různých ráží dovede. Měl už 

sice za sebou souboj s USS Carondelet a dalšími unijními dělovými čluny na řekách 

Yazoo a Mississippi a u Vicksburgu s USS Queen of the West. Osudným se jí nakonec 

stal střet s USS Essex. V boji byla těžce poškozena a nevydržely jí stroje. Když zastavila, 

posádka ji nakonec raději sama potopila cca 4 míle nad Baton Rouge, aby se nedostala 

do rukou nepřítele… 

9.SRPNA 1862… v bitvě u Cedar 

Mountain blízkosti Culpeperu ve Virginii 

drtivě porazil gen Stonewall Jackson 

unionistickou divizi N. Bankse… 

30.SRPNA 1862… skončila v Prince 

William County ve Virginii dvoudenní 

druhá bitva u Bull Runu, či chcete-li u 

Manasassu. Byla vyvrcholením kampaně 

armády Severní Virginie vedené generály 

Leem a Potomacké armády gen. Popa. Jižané zvítězili a úspěch této bitvě podnítil Leea 

k zahájení následující kampaně v Marylandu… 

                                                                                        Jožin 

 

 

 

                    MALÉ MOKRÉ MÁČENÍ 
Sjíždění řeky patří ke každoročním letním aktivitám. Stejně jako tramping tak i 

vodáctví má na Vltavě velkou tradici… a k hladině plné kanoí a raftů patří v poslední 

době ještě něco. Kromě jednoduché turistiky se už můžete potkat i s padelboardy…. 

 

                            Boršov nad Vltavou - Zlatka / Boršov 2022 - YouTube 

https://www.youtube.com/watch?v=o9dxhT4guFs


MUZIKANTSKÝ SVÁTEK NA MARCELLONĚ 
 

   Už dávno jsem si zvykla, že k druhému 

letnímu měsíci červenci patří mimo jiné i 

KULBIG, tedy muzikantská akce konaná 

jako vždy v pohostinné náruči Marcellony. 

Za organizováním a zajištěním tohoto 

kamarádského setkání stála již tradičně 

Marcella, polovina z Dua Tornádo, jehož 

druhá půlka – Iveta se na jeho přípravě 

rovněž podílela měrou vrchovatou. Ostatně 

těch pomocných rukou bylo samozřejmě 

při letošním, v pořadí již sedmnáctém 

ročníku daleko více a všem zasvěceným je 

jasné, že bez nich by to prostě nešlo. 

   Ale letos měl Kulbig na tapetě ještě navíc 

jedno zajímavé výročí – Marcella s Ivetou totiž neplánovaně oslavily i dvacet let 

společného hraní, což je ovšem báječné jubileum. 

   Páteční večírek jsem bohužel nestihla, a tak jsem přišla o některé hudebníky, kteří se 

sobotního muzicírování již nezúčastnili. Moje škoda… Počasí nebylo toho dne zrovna 

nejvstřícnější, nicméně střecha nad hlavou 

jistila i sobotní večer, který byl nabitý 

písničkami, dobrým jídlem, pitím a 

veselím. Vedle Modré kotvy, tentokrát 

v neúplné sestavě, se o hudební stránku 

posezení postaralo také pohodové kvarteto 

ze Dvora Králové, Fous s humornými 

písničkami z vlastní dílny a samozřejmě 

hostitelské duo s doprovodem Čombeho 

kontrabasu. Příjemným zpestřením 

hudební produkce byla i Láďova foukačka, 

která skvěle doplňovala jednotlivé formace.  

Pro mne pak byl objevem večera Drobek 

Martin z brněnské Rózy, jeho dunivý a 

plný hlas, stejně jako poněkud odlišný 

repertoár, byly pro mne nečekaným 

překvapením. A všechnu tuhle pestrou 



muzikantkou smršť obětavě dokumentoval svým fotoaparátem Ruda Salve. Moc se mi 

zalíbil několikrát citovaný bonmot, který jsem poprvé slyšela právě z Drobkových úst 

s nefalšovaným brněnským přízvukem: 

„Takové pěkné večer by byla škoda 

nevidět dvakrát…“ Musím ale spravedlivě 

dodat, že to ani nebylo třeba – byl to totiž 

opravdu prima čas s prima lidmi a stejně 

prima muzikou. 

   Ale i ten nejhezčí čas jednou skončí, a tak 

neděle byla jako vždy plná loučení, 

pozvánek a slibů pro příští setkání – prostě 

zase někdy někde… 

      Hanka  / foto Pepa Fondrák 

 

            DVĚ DEKÁDY U KANCŮ 

Už dvacet let existuje protivínská osada 

Líných kanců. Takové kulaté výročí je třeba 

oslavit a to nejlépe na osadním fleku pod 

hrází rybníka Blatný u Libějovic 

nedaleko Vodňan. Stalo se tak 

16.7. a zpestřit léto si sem přijeli jejich 

věrní kamarádi…. 
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